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REKONSTRUKCE BYTŮ, 
BYTOVÝCH JADER A KUCHYNÍ 

práce obkladačské, zednické, 
elektro, instalaterské, podlahářské, 

malířské, výroba nábytku

Svoboda a Nejtek s.r.o.
604 203 243, 603 801 377
www.svobodaanejtek.wz.cz

Václav Hybš:
Soudruh Hitler
a osudová
žena
STRANA 12

Rozhovor na stranách 8 a 9
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Hledám dlouhodobou investici. 

kterou uhradím.
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PENÍZE IHNED  
Převezmu a vyplatím 

Vaše dědictví - i nedořešené 
nebo zadlužené.

Nemovitosti, podíly, nároky apod.

Kontakt: 604 406 481 

PLYNAŘ 
INSTALATÉR 

TOPENÁŘ
MONTÁŽ A OPRAVA ROZVODŮ, 

PLYNOSPOTŘEBIČŮ A PLYNOVÉ REVIZE
Vladimír Tymeš, tel.: 603 937 032

Naše koně půjdou 
do salámu, 
je to vina politiků!
tvrdí fi akristé

Více na straně 6

Výstava
prozradí,
komu se daří
v Praze
STRANA 11

Vyhrajte
 

vstupenky

na muzikál 

Tarzan!

stra
na 10
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Možnost oslovení cílové skupiny v devíti 
lokálních vydáních dle městských obvodů  

734 580 087
kancelar@ceskydomov.cz

www.nasepraha.cz

TITUL S NEJVĚTŠÍM 
ZÁSAHEM V PRAZE 350 000 výtisků do poštovních 

schránek v Praze 

Máte-li zájem o umístění inzerce, 
volejte nebo pište na uvedený kontakt.

nasepraha.cz

www.tiskfunguje.cz

Tisk funguje!

len profesní asociace

Media House s.r.o.

NAŠE  PRAHA
časopis všech Pražanů www.nasepraha.cz
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TAK SI MYSLÍM...

šéfredaktor: 
Martin Dudek
tel.: 774 820 075
martin.dudek@-
ceskydomov.cz

Na sídlišti Ďáblice vznikne dopravní park
  Radnice Prahy 8 představila podobu chystaného dětského dopravního parku v ulici Kaňkovského 

na sídlišti Ďáblice. Na ploše kolem 900 metrů čtverečních vznikne letos síť „silnic“ s pestrou škálou 
dopravních situací, které si malé děti mohou během hraní osvojit. 
Ďáblice - Dopravní plácek 
vyplní též nejrůznější hry, jež 
seznámí děti třeba se správným 
tříděním odpadu, číslicemi, pís-
meny a barvami. Hlavní cílovou 
skupinou tak budou především 
rodiny s malými dětmi na odstr-
kovadlech, koloběžkách a tří-
kolkách.

„Lidé, kteří žijí na sídlišti 
Ďáblice už dlouho, jistě pamatují, 
že v minulosti se jednoduché do-
pravní hřiště nacházelo v centrál-
ním parku před budovou základní 
umělecké školy. V průběhu deva-
desátých a nultých let však většina 
hřišť buď zmizela, nebo byla pře-
stavěna na moderní multifunkční 
hřiště. A na dopravní plácek se 
zapomnělo. Proto jsme se roz-
hodli tuto atrakci na sídliště vrátit 
v nové a zajímavější podobě,“ říká 
radní Prahy 8 pro dopravu Tomáš 
Slabihoudek (TOP 09 + STAN). 

Značky budou na zemi
Místo pro dopravní park bylo 
pečlivě vybráno z hlediska 
koncepce rozvoje celého sídliště, 
kde se veřejný prostor v posled-
ních letech více než kdy dříve 

otevírá zábavě, kultuře a eduka-
ci. „Pro ulici Kaňkovského jsme 
se rozhodli, neboť se zde na-
chází poslední nerevitalizovaná 
asfaltová plocha. Nechtěli jsme 
předělávat již fungující hřiště 
nebo zabírat zelené plochy. Herní 
plocha bude fungovat za pomoci 
obrázků nakreslených na zemi. 
Nebudou tam žádné vytyčené 

objekty a stožáry, aby prostor byl 
hezky průchozí a dal se využít 
i k zimním hrám,“ vysvětluje 
radní Slabihoudek. Díky přítom-
nosti vysokého bytového domu 
a okolních stromů bude dopravní 
plocha velkou část dne zastí-
něna, což pomůže celkovému 
příjemnému prožitku. Zdroj: MČ 
Praha 8

ÚZEMÍ PARKU u Kobyliské střelnice tak vedle kulturního obohacení z památníku 
protifašistického odboje a krásné přírody nabídne i místo pro pohyb a edukaci dětí. 
Vizualizace: MČ Praha 8 

Přednášky o predátorech, kteří chtějí vaše peníze
Praha 8 – V centrech aktivizačních programů 
proběhlo trio přednášek zaměřených na nebezpečí 
spojené s internetem a virtuálním světem. Hlav-
ním tématem byly podvody, přičemž místostaros-
ta Prahy 8 Jiří Vítek (Patrioti) se věnoval zejména 
novým trendům, jako  jsou podvodní bankovní 
makléři a falešné SMS, které při otevření následně 

vyžadují citlivé údaje, a to například pod zámin-
kou hrozícího zablokování účtu nebo přesměrová-
ní zásilek. Důraz byl kladen i na zneužívání umělé 
inteligence pro simulaci hlasu příbuzných v nouzi, 
což je nový trend v telefonických hovorech pod-
vodníků. Další přednáška proběhne 18. 4. od 13.00 
hodin v CAP Burešova 1151/12. (red)

Škodolibé „kyš kyš“ se mi 
chtělo zvolat při čtení zprávy, 
že Stephen Scherr, šéf jedné 
z největších autopůjčoven světa 
Hertz, byl ze své funkce „odstře-
len“. Podlehl zelené ideologické 
masáži a nakoupil do vozového 
parku tisíce elektromobilů. Vý-
sledek? Ekonomická katastrofa. 
O elektromobily nikdo nestojí, 
jejich opravy jsou drahé a cena 
elektřiny také není za hubičku. 
„Navíc se rozkřiklo, že kdo jezdí 
v elektroautě, vlastně často jezdí 
na uhlí, podporuje čínskou eko-
nomiku, drancování přírody pro 
těžbu niklu v Indonésii, dětskou 
práci v Kongu...,“ uvedl pro www.
kurzy.cz ekonom Lukáš Kovanda. 
Ale u nás to pořád jede, jak zelený 
Brusel píská. Stále se tu hovoří 
o tom, že elektromobilita spasí 
svět, a z rozpočtu Prahy proudí 
miliony korun na nová nabíjecí 
místa, především u sloupů veřej-
ného osvětlení. Máme jich tu ne-
celých 148 000, u všech nabíječ-
ky být nemohou a automobilů je 
registrovaných milion. A i kdyby 
jen 50 % vlastníků aut přesedlalo 
na elektromobily, stále tu máme 
prekérní (ne)rovnici k řešení…

KOMENTÁŘ

Bože, pojďme ty koníky zachránit před zlovůlí pražských politiků
Nedávno jsme byli ve Vídni se 
podívat na jejich slavné lipicany. 
Vídeňané jsou na své koně pyšní. 
Když se projdete centrem, drož-
ka na vás vybafne téměř na kaž-
dém rohu. Je to jejich genius 
loci, odkaz na slavnou minulost. 
Koně jsou velká atrakce. Přímo 
v prezidentském paláci máte 
dokonce historickou konírnu 
bílých lipicanů, kam se pořádají 
exkurze. Před palácem je sta-
noviště, kde si mávnete a jedete 
na projížďku. To vše od revoluce 
funguje i u nás na Staroměst-
ském náměstí. Skoro 100 koní 
vozí turisty v historických ko-
čárech. Vše funguje, všichni jsou 

spokojení. Turisté, kteří nasají 
atmosféru historické Prahy, děti, 
které se chodí na koníky dívat, 
Praha, která dostává tučné ná-
jemné, a v konečné fázi i koníci, 
kteří mají využití. A pak přišli 
Piráti a řekli – NE! Koně tady 
nechceme. 

Půjdou do salámů?
Firmu pana Kočovského, který 
kočáry provozuje, začali vše-
možně šikanovat. Změnili kvůli 
němu tržní řád, aby nemohl 
s koňmi po Praze jezdit. Po-
kutují jej, ale nájem si ochotně 
berou. Snaží se provozujícím 
koňákům jejich práci všemožně 

znechutit. Připomíná to prak-
tiky starých komunistů, kteří 
takto likvidovali živnostníky 
po roce 1948. Každý koňák vám 
přitom potvrdí, že ti pražští 
koně jsou tažní a bez pravidel-
ného zápřahu pojdou. Náklady 
na jednoho koně jsou zhruba 
10 tisíc korun měsíčně, bez 
pravidelného příjmu od turis-
tů nebudou mít provozovatelé 
na jejich uživení. Co se s nimi 
stane je asi každému jasné. 
Ano, půjdou do salámu. Křížové 
tažení Pirátů proti svobodnému 
podnikání je jistě jejich právo. 
Ostatně proto je ultralevicová 
část pražských obyvatel i zvo-

lila. O tom 
je demo-
kracie. 
Ovšem, 
pak se ale 
proti těmto 
extrémis-
tům, kteří 
by upálili 
i panen-
ku Ma-
rii, musí 
zvednout odpor demokraticky 
smýšlející většiny. Jde o životy 
nevinných zvířat, krásných 
koní. Pojďme je zachránit. 

Jan Čížek, pražský patriot
 jan@cizekjan.cz
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KRÁTCE Z OSMIČKY

STAŇTE SE FOTOGRAFEM NAŠÍ PRAHY! 

VYFOŤTE, CO VÁS V METROPOLI ZAUJALO, a fotografi i pošlete s krátkým 
popiskem na e-mail martin.dudek@ceskydomov.cz. Do předmětu e-mailu uveďte: 
Staňte se fotografem. Snímek, který zaujme naše redaktory, otiskneme 
ve čtrnáctideníku Naše Praha. (red)

„ZASÍLÁM FOTOGRAFII místa, které mě inspirovalo  při pražské procházce se 
psem. Pěkné zátiší - kontejnery s kyticí a botami,“ napsala nám do redakce paní 
Novotná. Za zajímavý snímek samozřejmě děkujeme a přejeme hodně dalších 
fotografi ckých úlovků. (md)

 Skautský den 
zakončí opékání buřtů
Ďáblice - Hry, zábavu a opé-
kání buřtů nabídne skaut-
ský den v neděli 21. dubna 
od 14.00 do 17.00 hodin 
v Areálu zdraví, Ďáblický 
háj. Příspěvek je 20 Kč, více 
informací na www.24sever.
org. (red)

Příběhy žvýkacích gum
Libeň - Do 30. května můžete 
navštívit výstavu obalů čes-
kých i zahraničních žvýkaček 
v tzv. Bílém domě, U Meteo-
ru 6. Otevírací doba je dle 
provozní doby úřadu, vstup 
zdarma. (red)

Dejte věcem 
druhou šanci
Libeň - Otevření Libeňského 
reuse a komunitního centra
je naplánováno na středu 
17. dubna od 10.00 hodin. 
Přijďte do Pivovarnické 3/1022 
zažít, jak dát věcem druhou 
šanci a propojit rodiny. (red)

Obyvatelé Karlína se snaží omezit hluk z kasáren
Karlín – Téměř padesátka oby-
vatel ulic Vítkova a Pernerova se 
obrátilo na pražského primátora 
Svobodu (ODS) s prosbou o po-
moc. Jejich cílem je minimali-
zovat především rámus z Ka-
sáren Karlín, který pravidelně 
ruší noční klid. „Neúnosný hluk 
produkce v Kasárnách Karlín 
zatěžuje svoje sousedství už 
od roku 2017. Praha jako nový 
vlastník objektu nese za případ-
né problémy přímou odpověd-
nost, radní pro majetek Adam 
Zábranský (Piráti) místo civi-
lizované diskuze však v prů-
běhu jednání o tomto problému 
raději odešel. Kontrolní výbor 
dospěl k usnesení, že záleži-
tost má bezodkladně projednat 
majetkový výbor a doporučit 

otevřené výběrové ří-
zení na provozovatele se 
standardními a nekom-
promisními podmín-
kami, jakým podléhá 
provoz všech ostatních 
objektů v nájmu hlav-
ního města,“ uvedl 
k problému pražský 
zastupitel Ondřej Prokop 
(ANO 2011).

Lidé z okolních domů si stěžují 
především na neustálý hlučný 
teror, který ani přivolané policej-
ní hlídky v době hluboko po půl-
noci nejsou schopny zkrotit. Na-
víc se situace pravidelně opakuje. 
Z tohoto důvodu také vznikla 
občanská iniciativa, která mimo 
jiné upozornila i na nestandardní 
podmínky provozování Kasá-

ren Karlín. „Nájemce 
neplatí žádný nájem 
a dostává od pronají-
matele dotace na provoz 
a jednotlivé projekty. 
Nájemce neplatí místní 
poplatky ze vstupného 
a dále úplatně pronajímá 
prostory, které má sám 
zdarma od pražského 

magistrátu,“ uvádí se mimo jiné 
v prohlášení, které také vyjme-
novává politiky, kteří byli či jsou 
u moci, umožnili vznik neúnosné 
situace či ji minimálně neřešili. 
Jde například  o bratry Čižinské 
a H. Třeštíkovou (Praha Sobě), 
členy Pirátů Hřiba, Zábranského 
a Tylovou, Lásku (SEN 21) či sou-
časného ministra vnitra Rakuša-
na (STAN). (red)

Ve Velkém mlýně vystavují Střípky z Hrabalovy galaxie
Libeň - Ve Velkém mlýně probíhá výstava s ná-
zvem „Střípky z Hrabalovy galaxie“, která je 
věnována životu jednoho z nejvýznamnějších čes-
kých spisovatelů druhé poloviny dvacátého století. 
O malby se postaral jeho kamarád, grafi k a malíř 
Vladimír Boudník. Tomu je pro změnu věnována 
výstava „Vladimír Boudník 100 let“ v Grabově 
vile. 

Oba tito autoři „slaví“ významná výročí - Bo-
humil Hrabal 110 let od narození, Vladimír 
Boudník pak 100 let. Městská část Praha 8 proto 
na jejich počest připravila celou řadu akcí, 
od výstav až například po naučnou stezku Bohu-
mila Hrabala. Na obě výstavy ve Velkém mlýně 
i v Grabově vile je vstup zdarma a  trvají až do 
26. května. (red)

stanoviště velkoobjemových kontejnerů 

13. 4. 09:00 - 13:00
 Uzavřená Kobylisy
13. 4. 10:00 - 14:00
 Tanvaldská 1 Kobylisy
15. 4. 13:00 - 17:00
 Na Truhlářce Libeň
15. 4. 14:00 - 18:00
 Kubišova x S. K. Neumanna Libeň
16. 4. 15:00 - 19:00
 Ke Stírce x Na Stírce Kobylisy
16. 4. 13:00 - 17:00
 Burešova Kobylisy
17. 4. 14:00 - 18:00
 Pakoměřická x Březiněveská
  Kobylisy
18. 4. 14:00 - 18:00
 Libišská Kobylisy
18. 4. 13:00 - 17:00
 Korycanská x K Ládví Čimice
19. 4. 14:00 - 18:00
 Zhořelecká x Nad Pentlovkou
  Bohnice
19. 4. 15:00 - 19:00
 Frýdlantská Kobylisy
20. 4. 09:00 - 13:00
 V Zahradách x Na sypkém Libeň
20. 4. 10:00 - 14:00
 Trojská x Nad Trojou Troja
22. 4. 13:00 - 17:00
 Janečkova Kobylisy

22. 4. 14:00 - 18:00
 Na Pecích x Chaberská Kobylisy
23. 4. 13:00 - 17:00
 Mlazická Čimice
23. 4. 15:00 - 19:00
 Ratibořská x Radomská Bohnice
24. 4. 15:00 - 19:00
 K Haltýři x Velká Skála Troja
24. 4. 13:00 - 17:00
 Na Pěšinách x Pod Statky Kobylisy
25. 4. 13:00 - 17:00
 Gabčíkova x Valšíkova Libeň
25. 4. 14:00 - 18:00
 Štěpničná Libeň
26. 4. 14:00 - 18:00
 Dolejškova x U Slovanky Libeň
26. 4. 15:00 - 19:00
 V Zámcích (u domu 51/64) Bohnice
27. 4. 08:00 - 12:00
 Kubíkova Kobylisy
27. 4. 08:00 - 12:00
 P. Bezruče x Čumpelíkova Kobylisy
29. 4. 13:00 - 17:00
 Čimická x Řepínská Bohnice
29. 4. 15:00 - 19:00
 Hlivická Bohnice
30. 4. 13:00 - 17:00
 Písečná x Na Šutce Troja
30. 4. 14:00 - 18:00
 Na Dlážděnce x U Sloupu Troja
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Konference o rodinných vztazích hlásí rekordní zájem
  S velkým zájmem veřejnosti se setkala premiérová konference 

místostarostky Prahy 8 Vladimíry Ludkové, kterou bude 25. dub-
na moderovat ve Velkém mlýně v Praze 8. V názvu Čím je krmíme, 
takové jsou je obsažena podstata, na kterou se jednotliví řečníci 
zaměří, bude to vztah mezi dětmi, rodiči a jejich okolím. 
Sto míst pro posluchače a dal-
ších několik desítek míst 
na současně probíhajících 
workshopech bylo ve velmi 
krátkém čase zarezervováno. 
„Zájem jsem čekala veliký, 
protože téma mladých lidí 
a jejich duševního zdraví dnes 
plní diskuze rodičovské i od-
borné veřejnosti. Chceme však 
vyjít vstříc tak velké poptávce, 
proto bude konference vysílána 
i živě,“ říká Vladimíra Lud-
ková. Živý přenos a následně 
také záznam budou k dispozici 
na www.P8P.cz, kde si již nyní 
můžete prohlédnout program.

„Konference Čím je krmí-
me, takové jsou je pro můj tým 
z Odboru sociálních věcí a zdra-
votnictví ÚMČ Praha 8 ročním 
vyvrcholením přednáškových 
setkání s odborníky na rodin-
ná témata. Již nyní plánujeme 
další setkání od září a věřím, že 
v příštím roce zájemce pozveme 

i k druhému ročníku konferen-
ce,“ doplňuje Ludková. 

Nebojte se říci, že jsou jen dvě 
pohlaví

Zatím nejnavštívenější bylo 
setkání s MUDr. Hanou Fif-
kovou, známou sexuoložkou 
a psychoterapeutkou, která je 
uznávanou odbornicí na téma-
ta transsexuality. Záznam je 
k dispozici na www.ludkova.cz  
a mimo jiné zaznělo, že za sou-
časným nárůstem pochybností 
o vlastním pohlaví jsou s vel-
kou pravděpodobností sociální 
sítě a jejich schopnost vtáhnout 
mladé pochybující lidi do hazar-
du s vlastním životem. Přičemž 
dramatický nárůst lze vidět 
především u mladých dívek než 
u chlapců.

„Poslouchat paní doktorku Fif-
kovou bylo naprostým balzámem. 
Ano, i já sdílím názor, že jsou 
pouze dvě pohlaví, a tedy spolu 

s ní budu patřit do staré školy, jak 
o sobě prohlásila. Dnešní doba 
je skutečně bláznivá a žene nás 
pod argumenty o diskriminaci 
do přetvářky a obavy z nařčení 
nekorektnosti říci veřejně svůj 
názor,“ uzavírá Ludková.

Jak si paní doktorka Hana Fifková 
vysvětluje dramatický nárůst 
počtu náctiletých dívek, hlásících 
se k transsexualitě? Jaký názor 
má na genderově neutrální výchovu 
dětí a co si myslí o nebinaritě? Pusťte 
si záznam na www.ludkova.cz. (red)

„NEJVÍCE navštívené setkání bylo s MUDr. Hanou Fifkovou, známou sexuoložkou 
a psychoterapeutkou,“ prozradila Vladimíra Ludková (vlevo). Foto: archiv VL 

Osobní vlastnictví
od léta 2024
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Praha - Fiakristé sice platí městu 
milionový pronájem, přesto je 
magistrát pokutuje desetitisíco-
vými pokutami. „Zábranský je 
lotr, odmítá s námi jednat. Když 
skončíme, co s našimi koňmi asi 
bude? Půjdou do salámu,“ stěžuje 
si známý šéf pražských fi akristů 
Josef Kočovský. Týká se to koní 
na Staroměstském náměstí, ale 
třeba také v Chuchli. Na jeho 
stranu se přidává opoziční ANO 
2011 a SPD. Provozovatelů koní 
se na zastupitelstvu vehement-
ně zastal například předseda 
zdravotního výboru magistrátu 
prof. MUDr. Zdeněk Seidl (SPD).  
Podle něj o koních rozhodují lidé, 
kteří zvířatům vůbec nerozumí 
a přivedou je jenom do záhuby. 
„Tomu musíme za každou cenu 
zabránit," řekl Seidl a pokra-
čoval: „Žádáme po koalici, aby 
ukončila současný stav šikany 
chovatelů koní a nechala je být. 
Koně máme rádi, je to přirozený 
přítel člověka, který má využití. 
Tak tomu je po tisíciletí. Fiakry 
jsou chloubou mnoha evrop-
ských měst, například Vídně. 
Jestliže budou muset svoji práci 

ukončit, vážně hrozí, že zvířata 
budou utracena. Tomu jsme se 
rozhodli za každou cenu zabrá-
nit.“

Prokop (ANO): Piráti si ohýbají 
řády, jak se jim zlíbí
S jeho slovy souhlasí i předseda 
kontrolního výboru magistrátu 
Ondřej Prokop (ANO 2011). „Je 
zarážející, že zastupitelstvo opět 
odmítlo diskuzi o situaci fi akrů 
v Praze navzdory tomu, že rada 
jejich zákazem jasně odporuje 
usnesení zastupitelstva. Na zase-
dání 27. ledna 2022 se zastupitelé 
shodli, že ukončení provozu 

fi akrů změnou tržního řádu má 
respektovat výpovědní lhůtu 
stanovenou v nájemní smlouvě 
mezi Prahou a provozovatelem. 
Pirátská strana a Adam Zábran-
ský se ovšem zasadili o poruše-
ní tohoto závazku a nyní jsme 
svědky absurdní situace, kdy 
fi akristé s platnými smlouvami 
hradí Praze nájem za místa pro 
koně a kočáry, zároveň ale Praha 
pokutuje jejich postavení mimo 
tržní řád. Toto není jen selhání 
vedení města, je to selhání vůči 
principu odpovědného a dů-
věryhodného řízení,“ vysvětlil 
Ondřej Prokop skandální situaci, 

Fiakristé nechápou jednání politiků a říkají: Naše  
  Pražští fi akristé a milovníci koní ve druhé polovině března protestovali na Zastupitelstvu hlavního města Pra-

hy, aby podpořili politickou opozici v její snaze ukončit šikanu drožkářů ze strany magistrátu. Pražský magistrát 
se totiž za aktivního přispění především Pirátů pokouší dlouhodobě zakázat využívání koní k provozu kočárů.

TRADIČNÍ pražský fi akr končí… Zdroj: Cech fi akristů

JOSEF KOČOVSKÝ přišel na pražské 
zastupitelstvo orodovat za záchranu 100 
koní, kterým magistrátní nařízení připra-
vilo nejistou budoucnost. Foto: Naše Praha 

světový unikát plný bobků

Špatná situace kolem fi akrů v české metropoli byla po roce 1989. „Tehdy se do Prahy 
sjelo asi padesát kočárů, a to tady byla paseka veliká. V roce 1992 udělal magistrát 
výběrové řízení na dvacet fi akrů, kteří v Praze mohou jezdit. Těch dvacet fi akrů, 
co vyhrálo, zůstalo, zbytek musel pryč. Výběrové řízení se opakovalo o rok později 
a během tohoto období se vybudovala na Staroměstském náměstí hygienická stání 
pro koně. Máme tu dva hydranty, koně mají vodu, aby se mohli napít. Když je vedro, tak 
je oplachujeme a otíráme. Když se vymočí, splachujeme to do spodní kanalizace, aby 
to nebylo cítit. Takové zařízení není nikde na světě. My jsme v Praze vymysleli sbírání 
bobků od koní. Vytvořili jsme lapače trusu, s těmi jsme byli pozváni i do Vídně, abychom 
předvedli, jak to funguje,  a dnes tak funguje celý svět. Jsme ve světě rarita,“ popsal 
Josef Kočovský kroky, které se staly inspirací i pro fi akry v jiných zemích. Zdroj: jezdci.cz
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 koně půjdou do salámu, je to vaše vina!

kdy fi akristé sice mají s měs-
tem platnou nájemní smlouvu 
a řádně platí nájem, ale město 
je, na popud Pirátů, účelově vy-
jmulo z tržního řádu a posílá jim 
pokuty. Snaží se je takto donu-
tit ukončit provozování služby 
pražských fi akrů, která je mezi 
domácími i zahraničními turisty 
velmi oblíbená.

„Kočáry mají všude ve světě, 
jsou na to hrdí. Třeba Vídeň nebo 

Bruggy na tom mají postaven 
marketing. V Praze se nás snaží 
Piráti zničit. Je to zcela nepocho-
pitelné,“ diví se Josef Kočovský, 
který uvedl, že pokuty odmítá 
platit, protože se ničeho špatné-
ho nedopustil a městu platí řád-
ně nájem. „Kočáry nejsou o žád-
ném byznysu, je to o nás, starých 
koňácích, kteří to děláme pro 
koně. Mladí už to dělat nechtěj, 
je to dřina a za nic. Jezdíme 100 
koní, platíme milion korun roč-
ně nájem, náklady na jednoho 
koně jsou 10 000 korun měsíčně 
plus lidi. Za sezonu musíte vy-
dělat na zimu na stáje a údržbu. 
Když nám zakážou jejich provoz, 
osud koní je zpečetěn. Půjdou 
na porážku, Zábranský je platit 
nebude,“ rozčiluje se Kočovský 
nad strašlivým osudem krásných 
zvířat.

Koalice projednání nepřipustila
Snaha dostat projednání osudu 
koní na jednání zastupitelstva 
a ukončit šikanu provozovatelů 
však opozičním zastupitelům 
nevyšla. Pro bylo jenom 23 za-
stupitelů, tedy o deset méně, než 
bylo potřeba. „Bez práce koním 

vážně hrozí, že uhynou. O jejich 
osudu rozhodují lidé, kteří se 
označují jako ochránci zvířat, ale 
reálně jim jenom škodí,“ dodal 
k výsledku hlasování Zdeněk 
Seidl.

V rozhovoru pro Naše Praha si 
Josef Kočovský postěžoval, že se 
snaží s magistrátem dohodnout, 

jak dál. Zodpovědný radní Adam 
Zábranský ale s nimi odmí-
tá jednat. Ten se hájí tím, že 
tržní řád je v kompetenci Rady 
hlavního města Praha, která se 
rozhodla služby fi akrů vyjmout 
a v hlavním městě už nepro-
vozovat. Tedy již nemá o čem 
jednat… (red)

„JE TO VRCHOLNÁ arogance, a jestli 
magistrát urychleně šikanu fi akristů 
neukončí, koně půjdou do salámu,“ říká 
zastupitel Zdeněk Seidl. Foto: archiv

PŘEDSEDA magistrátního kontrolního výboru Ondřej Prokop soudí, že vedení města 
v kauze koní selhalo. Foto: archiv

Nadace Krása pomoci od roku 2008
podporuje seniory a rozvíjí pozitivní přístup
ke stáří. Hlavním cílem je zajistit důstojný
život starších lidí v domácím prostředí a
provázet stárnutím. Osamělým seniorům
pomáhají koordinátorky péče, které zařizují
vše, co je potřeba, aby mohli žít tam, kde je jim
dobře. 

Nadace se věnuje také tématu proměny
pracovního trhu v souvislosti se stárnutím
populace (www.zlataprace.eu).

www.krasapomoci.czNadace Krása pomoci krasapomoci

NADACE KRÁSA POMOCI POMÁHÁ SENIORŮM 
ŽÍT DŮSTOJNĚ V DOMÁCÍM PROSTŘEDÍ

Chcete také pomoct seniorům? Podívejte se na
pomaha.me/pravidelne

pozitivní
stárnutí

laskavý 
přístup

INZERCE
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Martin Dudek

V dubnu vám bude 52 let a jste 
čtyřnásobným otcem. Pocházíte 
také z tak početné rodiny?
Děkuji za připomenutí (úsměv). 
Ne, jsem klasické normalizační 
dítě ze sedmdesátých let (mi-
nulého století - pro ty mladší). 
Takže pocházím z dělnické ro-
diny, z bytu 3 plus 1 postaveného 
v akci Z a mám jednu sestru. Je 
o tři roky mladší a většinu svého 
života žije v daleké Bolívii. Takže 
žádná velká rodina, ale socialis-
tická klasika (smích).

Edita, Benedikt, Nathaniel a pro 
nejmladšího, loni narozeného 
syna jste s vaší druhou manželkou 
vybrali jméno Vincent. Byla vám 
vzorem postava Vincenta Vegy, 
zabijáka z fi lmu Pulp Fiction v po-
dání Johna Travolty, nebo spíše 
malíře Vincenta van Gogha?
Tak toto nás opravdu nenapadlo, 
myslím toho zabijáka (smích). 
Se jmény našich dvou synů jsme 
měli problém. Tedy přesněji 
řečeno, nemohli jsme na žád-
né jméno přijít. Ale stejně jako 
u Nathaniela, tak i u Vincenta 
přišla ta jména za námi sama. 
Jak? To si necháme pro sebe. 
A jestli bude Víňa malíř, budeme 
se muset smířit s tím, že budou 
holt dva.

Byl jste u všech čtyřech porodů, 
které od sebe dělí třináct let. Stačil 
jste si všimnout, zda a jak moc 
se proměnily interiéry a vybave-
ní porodnic nebo zda se zlepšilo 
chování personálu?
Myslím, že o interiéry vůbec 
nejde, i když musím říct, že ten 
poslední porod byl už v opravdu 
„domácím“ prostředí, přestože 
probíhal v normální porodnici 
na Bulovce. A co se personálu 
týká, tendence je bohudík vze-
stupná, tedy alespoň podle mé 
zkušenosti. Nedokážu si před-
stavit, že bych před těmi skoro 
14 lety přišel do porodnice s po-
rodním přáním, jaké jsme měli 
sepsáno pro náš poslední porod 
na Bulovce. A prakticky všechna 
naše přání brali automaticky, 
neměli s nimi žádný problém 
a jejich vstřícnost a respekt byly 
až nadpozemské. Ale to by bylo 
nejspíš na celý článek.

Mít čtyři děti, z toho dvě ve 
střídavé péči, to musí být časově 
i organizačně někdy náročné. Jak 

to řešíte, když se všichni sejdete 
pod jednou střechou? Máte třeba 
nějaká pravidla, která musí už 
odrostlejší ratolesti bezpodmíneč-
ně dodržovat?
Náročné to opravdu je, i když 
plný počet dětí je u nás vždy jen 
14 dní v měsíci. A co se pravidel 

týká, musím se přiznat, že bych 
jako rodič měl trochu „přitvr-
dit“. Myslím, že je to obecně 
problém naší rodičovské gene-
race, která vyrůstala za totáče, 
tedy v době, kdy nic nebylo, 
do školy jsme chodili pěšky, 
v telce dva programy a vrcholem 
blaha bylo sehnání mončičáka 
a plísňových džínů z Maďarska. 
Dnešní děti vozíme do i ze školy, 
přes internet koupíte okamžitě 
zboží z druhé strany zeměkoule, 
jídlo vám vynesou až před dveře 

a sociální sítě vám ukazují tisíce 
šťastnějších a bohatších lidí než 
jste vy. A vy jako rodič máte po-
řád pocit, že musíte dětem dopřát 
to nejlepší, to, co vy jste v jejich 
věku absolutně neměl, a vlastně 
si neuvědomujeme, že jim tím 
do jisté míry dost ubližujeme. 

Jaký jste otec – klidný a trpělivý, 
nebo ve vás občas bouchnou saze 
a ve vzduchu je cítit výchovná 
facka?
Jsem Beran, mám pokračovat? 
(úsměv). Dobře, začnu zlehka. 
Klidný a trpělivý se učím být 
a jde to pomalu. V tom se ab-
solutně nevyrovnám své ženě 
Petře, která dokáže vypjaté 
rodinné situace zvládat s klidem 
stoletého mnicha. Ve mně občas 
bouchnou saze, a to je pak veselo. 
Ale vzduchem lítají jen ostřejší 

slova. A facka nemůže být nikdy 
výchovná, takže tento typ „vý-
chovy“ se u nás nepraktikuje.

Čím vás děti spolehlivě vytočí?
Tak na to nemáme tolik mís-
ta na stránce (smích). Je to ale 
obecně vždy to samé a většinou 
nejde o to, co udělají nebo řek-
nou, ale TEN ZPŮSOB!

Rád čtete motivační knihy. Máte 
již na nočním stolku například 
publikaci na téma Jak vychovávat 
vlastní potomky a nebýt přitom 
na antidepresivech?
Kdo potřebuje při výchově dětí 
antidepresiva, neměl by vycho-
vávat a měl by se postarat hlavně 
sám o sebe. Nejlépe se dítě 
vychovává vlastním příkladem. 
A jak říkají moudřejší, než jsem 
já, dítě by nemělo jen rozlišovat, 
že toto je táta a toto máma, ale 
mělo by si všímat a vnímat, co 
je mezi nimi, jaká energie, jak 
se k sobě chovají. Křičí po sobě? 
Hádají se? Pak máma hodí talíř, 
táta dá možná facku a jde se 

Herec Roman Vojtek: Facka nemůže být  
 Otec v šestinedělí je hudební one man show Romana Vojtka o všech nástrahách, výzvách, ale i radostech, 

které zažívají novopečení rodiče. A jak hlavní protagonista komedie přiznává, je plná zážitků z reálného života.

ROMAN VOJTEK exceluje v zábavné one man show Otec v šestinedělí. Foto: Divadlo Hybernia

Občas ve mne bouchnou saze, 
a to je pak veselo
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 nikdy výchovná

BYDLENÍ za Prahou přináší výhody, zahradničit může celá rodina. Foto: archiv RV

opít…Nebo mají vztah, ve kterém 
se krizové situace řeší tak, že se 
o nich v klidu mluví, táta mámu 
pohladí, máma mu dá pusu, 
smějí se spolu… To jsou vzorce, 
které si pak dítě nese s sebou 
do dospělosti, a z vlastní zkuše-
nosti musím říct, že je pak velmi 
těžké je přeprogramovávat.

O otcovství pojednává také 
komediální monodrama Otec 
v šestinedělí, které představuje 
s nadhledem zážitky a pohled otců 
na toto období. Ztvárňujete v něm 
na prknech divadla Hybernia dva-
cet rolí. Když pominu otce, která 
z dalších postav je vám nejbližší 
a proč?
Já mám rád všechny, opravdu! 
Vždyť to jsou všechno moje 
divadelní děti (smích). Ať to jsou 
mí rodiče z Valašska, kamará-
di z práce, gynekolog, porodní 
asistentka nebo naopak sebe-
středný šéf z kanclu, tchyně ze 
Slovenska a šílený herec moder-
ního německého divadla.

Ve kterých pražských divadlech 
ještě účinkujete? 

Já už moc neúčinkuju. Chci být 
co nejvíce večerů doma, a proto 
jsem si práci uzpůsobil tak, 
aby tomu tak bylo. Hraju ještě 
jedno představení, a to v diva-
dle Palace. Jmenuje se Miluji Tě 
a hrajeme ho neuvěřitelných 
20 let!

Prozradíte, v jaké části hlavního 
města bydlíte a jak se vám v ní 
žije? A co byste třeba i změnil?
Prozradím. Ta část hlavního 
města se jmenuje Řitka a ne-
měnil bych nic (úsměv). Snad 
jen… Asi bych tu měl postavit 
nějaké divadlo, abych to měl blíž 
do práce (smích).

Je nějaká situace během předsta-
vení či životní rada čerpána přímo 
z vašeho života?
No jéje (smích). Na fi nálním tex-
tu jsme pracovali asi čtyři chlapi, 
kteří mají dohromady asi 15 dětí, 
a každý z nás přispěl nějakým 
svým příběhem, svou historkou. 
A já okořenil také pár situací. 
Hlavně při porodu, který náš 
hlavní hrdina prožívá ve fi nále 
první půlky hry.

Hrabalovo muzeum. Pamětní bankovka a nemáte jeho nábytek?
Kersko - Polabské muzeum 
v rámci jarního veletrhu Sběratel 
představilo pamětní bankovku 
ke 110. výročí narození Bohu-
mila Hrabala. Bankovka byla 
vytvořena díky iniciativě Stře-
dočeského kraje a Polabského 
muzea ve spolupráci s Muzeem 
cenných papírů. Na rubové stra-
ně je Hrabalova chata v Kersku, 
kterou v roce 2021 zakoupil 
Středočeský kraj od soukromé-
ho majitele a v polovině května 
ji nastálo otevře veřejnosti. Zde 
bude možno pamětní bankovku 
také zakoupit, a to za symbolic-
kou cenu, která bude stanovena 
v rozmezí 200-250 Kč. 

Legendární chatě se nyní 
navrací původní podoba odpo-
vídající tomu, jako když v ní žil 
samotný spisovatel. Expozice 
zavede zájemce na návštěvu 
k Hrabalovi domů a navodí 
atmosféru, jako kdyby si zrovna 
„odběhl pryč“. Polabské mu-

zeum do expozice stále hledá 
další drobné zařízení, jako jsou 
plakáty, tašky, zápisníky či 
obrazy. Mezi hledanými věc-
mi je také větší nábytek jako 
kuchyňská sestava v krémové 
barvě, bílá komoda na nádobí či 
světlá tapeta použitá na stropě 

v prvním patře. V případě, že se 
předměty nepodaří najít, budou 
vyrobeny na míru tak, aby od-
povídaly interiéru zachycenému 
na fotografi ích. U hledaných 
předmětů je preferováno, aby 
byly opotřebené, měly viditelné 
stopy používání či vykazovaly 

defi cit či známky po opravách. 
Aktualizovaný seznam hleda-
ných předmětů najdete na webu 
muzea. (red)

SLAVNÝ SPISOVATEL prožil v Kersku 
mnoho let a společnost mu dělalo přes 
20 polodivokých koček. Foto: Středočeská 
vědecká knihovna

GRAFICKÝ NÁVRH Hrabalovy pamětní bankovky vytvořil Matěj Gábriš. Foto: Muzeum 
cenných papírů

Zprávy • Kultura • Zdraví • Rozhovory • Soutěže • Tipy

www.nasepraha.cz
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Příběh líčí osudy potomka mla-
dého anglického páru, kterého 
po tragické smrti jeho rodičů 
vychová pralesní opice a který 
se brzy díky své síle a důvtipu 
stane v džungli nejmocnějším 
tvorem. Jeho dobrodružný život 
v korunách stromů však obrátí 
naruby expedice profesora 
Portera, který přijel do africké 
džungle studovat život goril. 
Tarzan si poprvé uvědomí, že 
je člověk, a jeho prozření je 
umocněno opětovanou láskou 
k profesorově dceři Jane. Vrátí 
se Tarzan pod vlivem lásky do 
civilizace s mladou Američan-
kou Jane? A pro kterou rodinu se 
rozhodne?

Výpravný muzikál s více než 
padesátičlenným obsazením, 
včetně živého orchestru, je 
určen nejen pro rodiny s dětmi 
a v rolích Tarzanů se v dospělé 
podobě představí Robert Urban 
a Peter Pecha. V rolích Kerchaka 
(opice) pak Josef Vojtek a Marian 

Vojtko, roli Kaly (opice) si zahrají 
Dita Hořínková a Jana Zenáhlí-
ková. V roli Jane alternují Ivana 
Korolová a Petra Vojtková.

Tarzan měl v Hybernii dernié- 
ru před dvěma lety a díky úspěš-

nému provedení, které ocenili 
přímo tvůrci ze společnosti 
Disney, se podařilo vrátit muzi-
kál zpět na česká divadelní prk-
na. Premiéra se letos uskutečnila 
4. dubna a na reprízy jediného 
Disney muzikálu v České re-
publice s hudbou Phila Collinse 
můžete vyhrát vstupenky v naší 
soutěži! (red)

TARZAN® ve vlastnictví Edgar 
Rice Burroughs, Inc. ©Burroughs 
and Disney | TARZAN® je uváděn 
ve spolupráci s Music Theater 
International (Europe)

Soutěž
Odpovězte na soutěžní otázku 
do 22. 4. 2024 na e-mail: sou-
tez@ceskydomov.cz a připište 
do předmětu e-mailu TARZAN. 
Deset výherců získá po dvou 
vstupenkách na představení 
Tarzan, o výhře budou informo-
váni e-mailem.

Vyhrajte vstupenky na obnovený muzikál Tarzan!
 Kdo by neznal Tarzana! Mladíka, který životní moudrost čerpá od 

zvířat v džungli, aby ji nakonec ovládl. Nyní si jeho dobrodružství můžete 
oživit v Divadle Hybernia. To slavný příběh mladého muže, který hledá 
své kořeny a najde lásku svého života, vypráví muzikálovou formou.

PRO Tarzana se stane osudovým okamžikem setkání s vědeckou výpravou. Foto: Divadlo Hybernia

soutěžní otázka

Jak dlouhé je představení Tarzan 

 včetně přestávky?

a) 120 minut b) 145 minut c) 170 minut
Nápovědu najdete na www.hybernia.eu/
predstaveni/tarzan/

Vlasy jsou koruna naší krásy Vlasy jsou koruna naší krásy 
Nechte si upravit nebo změnit účes již teď.

Známá kadeřnice Lenka Pešátová se vrací 
po krátké pauze. A o vaše vlasy se v domácím 
a příjemném prostředí na Praze 10 ráda postará. 
Zaměřuje se na meliry, střihy a prodlužování vlasů.

Objednávat se můžete ihned na mobil: 736 648 331
e-mail: hair.lenkapesatova@gmail.com    /Lenka Pešátová Hairstylist
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seznam pražských přívozů

P1 Sedlec – Zámky: denně do 20.00 h., v pracovní dny od 5.25 h., o víkendech od 6.45 h.
P2 V Podbabě – Podhoří: denně do 22.00 h., v pracovní dny od 5.25 h., o víkendech od 6.30 h.
P3 Lihovar – Dvorce: denně do 22.00 h., v pracovní dny od 7.00 h., o víkendech od 8.00 h.
P4 Dostihová – Belárie: denně do 19.00–21.00 h. podle denního světla, v pracovní dny 
od 7.00 h., o víkendech od 8.00 h.
P5 Císařská louka – Kotevní – Výtoň: denně od 8.00 do 19.00–21.00 h. podle denního světla.
P6 Lahovičky – Nádraží Modřany: denně do 19.00–21.00 h. podle denního světla, 
v pracovní dny od 7.00 h., o víkendech od 8.00 h.

Vltavu vám pomohou  
překonat přívozy 
Praha – Kdo chce využít vltav-
ské přívozy, může se na nich 
projet až do 28. října. Letos je 
poprvé v provozu sezonní přívoz 
P4 Dostihová–Belárie, který se 
osvědčil ve zkušebním provozu 
v letech 2022 a 2023. V souvislos-
ti s omezeními na cyklotrasách 
v oblasti opravovaného Barran-
dovského a budovaného Dvorec-
kého mostu jsou přívozy P3 a P4 
pro cyklisty vítanou alternativou 
za komplikovaně průjezdné úse-
ky. Z přívozu P3 také můžete sle-
dovat stavbu Dvoreckého mostu, 
který přívoz na podzim 2025 
plně nahradí. Přívoz P2 nabízí 
výhodnou alternativu spojení do 
zoo, konkrétně ke vstupu Skle-

nářka u nového pavilonu goril. 
Přívoz pluje každou čtvrthodinu, 
tedy stejně často, jako sem jezdí 
autobusová linka 234 z Holešovic 
od metra. (red)

Výstava prozradí, proč ježci 
mají rádi vajgly
Praha - Nová expozice Planeta 
Praha pozoruje v Centru archi-
tektury a městského plánování 
(CAMP) naše město „očima“ 
rostlin a živočichů. Jak vnímají 
chodníky, pukliny v omítce, 
nádražní peróny nebo pouliční 
lampy? Jakým způsobem a jak 
úspěšně využívají prostředí, 
které si lidé vystavěli pro sebe? 

Planeta Praha prostě zábavnou 
formou prezentuje fakta, která 
mohou být pro mnohé návštěv-
níky překvapivá. Například to, 
že v okolí kolektorů a výduchů 
z metra vzniká tropické klima, 
a proto mohou Pražané narazit 
třeba na palmy na Vyšehra-
dě. V pražských kanalizacích 
žije odhadem přes pět milionů 
potkanů, což je zhruba necelý 
pětinásobek obyvatel hlavní-
ho města. Ježci a další zvířata 
žvýkají nedopalky od cigaret 
a roztírají si je po celém těle, 
nikotin totiž funguje jako repe-
lent proti blechám a klíšťatům. 
Ptactvo v hlavním městě se dá 
velmi dobře spočítat – celkem 
248 druhů ptáků a z toho jich 
139 na území Prahy také hnízdí. 

Jsou to celkem 2/3 z celé České 
republiky. 

A jak by Praha vypadala, kdy-
by lidé z města náhle zmizeli? Na 
tuto otázku odpovídá instalace 
ve virtuální realitě – v zatope-
ném metru se množí ryby, v cen-
tru bují hustý dubový les, ve 
kterém se mezi ruinami budov 
prohání stáda divokých prasat. 
I takto může vypadat Praha za 
sto let. Výstava je v CAMPu k vi-
dění do 1. září. (red)

Ilustrační foto: ROPID

POTKAT nutrii u pražského břehu Vltavy už 
není žádná senzace. Foto: Ondřej Prosický

Pylová sezóna je tu.  
Jak omezit alergické reakce?
Praha – Klíčovým faktorem pro 
efektivní zvládání alergií spočívá 
ve schopnosti odlišit symptomy 
alergie na pyl od těch, které se 
objevují při nachlazení. V přípa-
dě virových onemocnění bývá 
typická vyšší teplota, pálení očí, 
celková únava a bolesti kloubů 
i svalů a celková zchvácenost. 
Naopak alergické reakce se pro-
jevují převážně vodovou rýmou, 
přičemž zvýšená teplota, celko-
vá únava a zchvácenost v tomto 
případě nepatří mezi typické 
příznaky.Zejména pacienti trpící 
astmatem, kterých je konkrétně 
v České republice přibližně 500 
000, čelí riziku závažnějšího 
průběhu virových onemocnění. 
V důsledku toho je pro tuto sku-
pinu jedinců klíčové podstoupit 
očkování proti chřipce a dalším 
virovým onemocněním.

Očkování poskytuje účinnou 
ochranu nejen proti chřipce, ale 
také proti vybraným virovým 
infekcím, které mohou zhoršit 
průběh astmatu. Pro pacienty 
trpící astmatem tak očkování 
představuje preventivní opatře-
ní, které může snížit riziko kom-
plikací spojených s respiračními 
onemocněními.

Klíčem je pochopení alergie
Pro pacienty s častými a závaž-
nými alergickými reakcemi se 
nabízí alergenová imunoterapie. 
Alergenová imunoterapie (AIT), 
známá také jako desenzibilizace, 
je léčebná metoda navržená ke 
zmírnění alergických reakcí na 
specifické alergeny. Princip AIT 
spočívá v postupné a kontrolované 
expozici pacienta malým množ-
stvím alergenu, které jsou postup-
ně zvyšovány. Cílem této terapie 
je dosáhnout tolerance organismu 
vůči alergenu, což v konečném 
důsledku vede k redukci nebo 
eliminaci alergických příznaků. 
Může být podávána v různých 
formách, a to včetně tablet, kapek 
pod jazykem nebo injekcí.

V případě alergických proje-
vů může kromě antihistaminik 
pomoci také sledování pylových 
kalendářů a omezení venkovní 
aktivity v období s vysokým 
výskytem alergenů. V případě 
výskytu alergických reakcí je 
vhodné navštívit lékaře. Pro 
úspěšné zvládnutí příznaků 
alergie je klíčové důkladné po-
chopení vlastní alergie a iden-
tifikace specifických alergenů. 
Zdroj: Poliklinika IPP SC
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MUZEUM V PRAZE!
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Vodičkova 31, Praha 1
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Martin Dudek

Na vojně ve slovenském dolu No-
váky u Prievidze nebyl hudebník 
Václav Hybš samozřejmě spo-
kojený a chtěl odsud co nejdříve 
pryč. Psal na všechny možné 
instituce, že on, absolvent kon-
zervatoře, by vlastně promarnil 
roky strávené studiem a i to, co 
do něj společnost investovala. 
„Měl jsem kamaráda spisovatele, 
který mi dopisy pomohl sepsat. 
Jeden z nich se ujal a dostal jsem 
příležitost nastoupit do Prešo-
va k letecké hudbě. Musel jsem 
ale odmítnout, protože jejich 
podmínkou bylo, že absolvuji tři 
seskoky z letadla…,“ vzpomíná 
Václav Hybš. Naštěstí zaúřadoval 
osud a o mladém talentovaném 
trumpetistovi se dozvěděl kapel-
ník vojenské hudby v Krnově. 
„Vypadalo to, že na Ostravsku 
vymřeli trumpetisté, protože 
jsem po celou vojnu chodil hrát 
s civilními kapelami na všechny 
možné zábavy. Vojenská kapela 
se pak přestěhovala z Krnova do 
Opavy a já byl dokonce napůl 
zaměstnaný ostravským rozhla-
sem. Vojenský kapelník – kapi-
tán, byl bezvadný člověk a držel 
nade mnou ochrannou ruku. 
S jeho pomocí jsem do kapely 
dostal i svého kamaráda, jazz-
mana, který do dechovky vůbec 
nezapadal,“ směje se při vzpo-

mínkách a k dobru dává krátkou 
vojenskou historku: „V Opavě 
jsem vydržel až do konce vojny, 
i když nás pořád školili a já šarže 
nenáviděl. Školitel byl tak zblblý 
propagandou, že z něj jednou na 
přednášce vypadlo - soudruh 
Hitler…“

Do basy jedině s dcerou!
Díky přízni vojenského kapel-
níka měl mladý Václav plné 
kapsy opušťáků. Jednou v pátek 
odpoledne se rozhodl podívat se 
domů, jak se daří jeho manželce 
a dceři. „Žena, kterou jsem si 
vzal pět dní před nástupem na 
vojnu, bydlela v hudební škole, 
kde učila na piano, a ve třídě 
měla i postel. Ušel jsem z Opavy 
přes Bruntál do Rychnova něco 
pěšky, občas mě někdo svezl, 
abych ji překvapil. To se sice 
povedlo, ale ležela doma na-
stydlá a s horečkou. Takže když 
přišlo pondělí, vzal jsem mimin-
ko do kočárku a jel se přihlásit 
do kasáren v Rychnově. Vůbec 
nevěděli, co se mnou. Řekl jsem, 
že do basy půjdu jedině s dcer-
kou. Nakonec zavolali do Opavy 
kapelníkovi a můj pobyt mimo 
kasárna zlegalizovali.“

Když konečně odložil zelený 
stejnokroj, vrátil se do Pra-
hy a začal se naplno věnovat 
muzice. „Bydlení jsem sehnal 
na Žižkově v baráku, kde žilo 

36 partají, a já dělal domovníka. 
Obývali jsme domovnický byt, 
17 metrů čtverečních a bez vo-
dovodu,“ vzpomíná. „Po dceři 
se mi narodili dva kluci, kteří 
se potom proslavili ve známém 
seriálu Taková normální rodin-
ka. Ani pořádně nevím, jak se 
do televize dostali. Hráli tehdy 
malé raubíře, dneska je jim přes 
60 let,“ usmívá se hudebník 
a přidává téměř neuvěřitelnou 
historku: „Asi před pěti lety 
mi volali z Barrandova, jestli 
bych kluky zase nepřivedl na 
filmování, že shánějí dvojčátka. 
To mi musel volat úplný blbec, 
protože když jsem se otázal, 
jaké role dostanou, odpověděl, 
že stejné jako v Takové normál-
ní rodince…“ První manželství 
se časem rozpadlo a Václav 
Hybš vyměnil Žižkov za Dejvice 
a Strašnice. A i když druhé 
manželství také skončilo roz-
chodem, na ženy nezanevřel. 
Důkazem je jeho třetí sňatek 
s Jarmilou, se kterou je čtyřicet 
let. „Jak jsme se seznámili? Ona 
má svoji verzi a já také,“ směje 
se a pokračuje: „Já tvrdím, že 
to bylo na inzerát, kde stálo, 

že kudrnatý, slušný nekuřák 
a abstinent hledá svůj protěj-
šek. Pravdou ale je, že jsem 
tehdy pozval jednu ženu na ples 
a ona si přivedla kamarádky, 
mezi kterými byla i Jarmila. Asi 
za týden jsme se náhodně zase 
potkali, jak jinak než na plese, 
a tak to začalo. Také vyprávím, 
že si mne vzala kvůli prachům, 
protože já měl asi čtvrt milionu 
dluh. Naše začátky byly těžké. 
Když jsem se vymotal z dluhů, 
přišla revoluce a všechno bylo 
jinak. Skončil jsem v Pragokon-
certu a založil jsem agenturu. Já 
psal noty a dirigoval a Jarmila 
musela zvládnout vše ostatní. 
To, co dělal v Pragokoncertu 
tým lidí, bylo na ní. Naučit se 
na počítači, připravovat smlou-
vy, faktury, výplaty, jednat 
s pořadateli, se zpěváky, hotely, 
dopravou, ale také celá domác-
nost. Akorát nechtěla nikdy 
dirigovat (úsměv). Je zlatá, 
naložil jsem toho na ni hrozně 
moc a nejvíc starostí měla a má 
s mým zdravím. Mnohokrát mi 
zachránila doslova život, bez ní 
bych tu už nebyl.“
Pokračování příště

Václav Hybš: Soudruh Hitler a osudová žena
 Jméno Václav Hybš (88) je nejen v hudebním světě pojem. Tento 

český hudebník, trumpetista, dirigent, hudební aranžér a pře-
devším kapelník tanečního Orchestru Václava Hybše je známý 
z mnoho televizních a estrádních vystoupení po celé Evropě. 
Ponořte se s námi do vzpomínek osobnosti, která formovala naši 
hudební scénu několik desetiletí.

MANŽELÉ Hybšovi už oslavili rubínovou svatbu. Foto: F. Jirásek

VÁCLAV Hybš doprovázel se svým tanečním orchestrem řadu českých i zahraničních 
hvězd pop music. Foto: archiv VH



13 Více informací na www.nasepraha.cz společnost

INZERCE

Mikroorganizmus Pythium
oligandrum napadne a rozlo-
ží původce plísňových kož-

ních problémů. Pod ne
„chytrá houba“ proros
bez pilování, leptání č
strhávání z krajů neht
vláknech (hyfách) zdr
ohrožujících plísní. Ta
působí, dokud původc
nevysílí a zcela nevy-
saje. Nemá-li potravu 
(plísně) ustane její 
aktivita, protože není 
schopna odebírat ži-
viny z ničeho jiného 
než z plísní a odrůs-
tá s pokožkou nebo
nehtem.

Pro péči o nohy
a nehty náchylné
k potivosti, zápa-
chu a kůži i nehty se 
sklonem k plísním je
určena řada příprav-
ků Biodeur. Předností 
přípravků BIODEUR 3x1 g, nebo 
specialisty na nehty CHYT-
RÁ HOUBA PYTHIE BIODEUR 
p y y

NAIL, pro prevenci CHYTRÁ
HOUBA PYTHIE BIODEUR 
PREVENT a zásypu do bot proti 
potivosti a zápachu CHYTRÁ 

p

HOUBA PYTHIE BIODEUR 
PREVENT FOOT POWDER a BIO 

BIODEUR 3x5 g je, že se před 
jejich použitím nevyžadují 
jaterní testy a přípravky mohou 
používat lidé s oslabenou imu-
nitou, lidé s cévní nedostateč-
ností, těhotné nebo kojící ženy,
diabetici atd.

Nové přípravky s chytrou
houbou s jednoduchou aplikaci 
zlepšující komfort života jsou

OIL olej na nohy se sklonem
k plísním.

Přípravky s Pythium oligan-
drum, řady Biodeur dostanete
ve své lékárně. Vaše otázky,
budou zodpovězeny na telefonu
728 814 202, akutní dotazy na 
infolince: 773 773 970, e–mail: 
pythium@pythium.cz, informace
na: www.chytrahouba.cz. (red)

Plísně se na nohách projevují 
nadměrnou potivostí, zápa-
chem, rozpraskanými patami,
olupováním kůže na ploskách, 
macerovanou (sýrovitou) nebo
rozpraskanou kůží v meziprstí,
zahnědlými či ztluštělými nehty.
Pokud se mykózy chcete zbavit, 
pomoc se jmenuje Pythium
oligandrum.

Mykózy nohou a nehtů může dostat 
ale nemusí mu zůstat
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Martin Dudek

Nezapomene se ale ani na pány 
a ty nejmenší, pro které bude 
připraveno několik stanovišť. 
Na dvou pódiích v horní i dolní 
části Havlíčkových sadů se 
o příjemnou atmosféru postará 
hudební doprovod v podání 
Evy Burešové, skupiny Lu-
netic, Sharloty, Sebastiana 
a dalších. A kdo by se nemohl 
dočkat, může už 30. dubna zajít 
do dolní části Grébovky, kde se 
odehraje čarodějnická warm-
-up party.

Společně s Evou Hecko Perkau-
sovou moderujete další ročník 
DERMACOL LOVE DAY. Na co 
byste pozval naše čtenářky a na 
co speciálně jejich partnery? 
Už loni jsem byl příjemně pře-

kvapený, že je program po celé 
Grébovce tak nabitý, že si na své 
přijde úplně každý. Zábava se 
najde v podstatě pro celou rodi-
nu. Pánové by asi mohli nejvíc 
ocenit dobré jídlo a také trochu 
peprnější show, kterou nabídne 
hlavní stage chvilku po setmění.

Akce je současně oslavou kaná-
lu Prima LOVE, navíc se koná 
v první květnový den. Jaký je 
podle vás ideálně strávený den 
s vaší láskou?
Držím se tradic. Na 1. máje 
určitě nesmí chybět polibek pod 
rozkvetlou třešní. Moc fajn je, 
pokud je spojený i s pěkným 
výletem do přírody a zakončený 
dobrou večeří, wellness a…

Zamilovaní chodí rádi na Petřín. 
Můžete dát tipy na jiná pražská 

místa, kam rád chodíte a kde 
třeba dvojice najdou soukromí 
a pohodu?
Starou Prahou člověk chybu 
nikdy a nikde neudělá. Rádi 
chodíme na Hrad a pak po 
schodech na Malou Stranu 
a přes Karlův most. Na Vltavě 
je úžasná restaurace Marina, 
ze které vidíte právě na Hrad. 
Skvělá je Kampa nebo také Bella 
Vida Café, kde je v létě super 
posezení nad řekou.

Jaký máte vztah ke kosmetice? 
Používáte třeba nějaké pleťové 
krémy, nebo necháváte úřadovat 
matku přírodu?
Ohledně této péče mám bohužel 
rezervy. Nic moc nepoužívám 
a rád si na DERMACOL LOVE 
DAY nechám poradit co a jak.

Soutěž 
Odpovězte na soutěžní otázku 
do 25. dubna 2024 na e-mail: 
martin.dudek@ceskydomov.cz 
a do předmětu e-mailu napiš-
te LOVE. Deset výherců získá 
voucher na dárkové tašky Der-
macol, nutné osobní vyzvednutí 
na akci!

4 OTÁZKY PRO... MODERÁTORA ROMANA ŠEBRLEHO

 Třinácté narozeniny kanálu Prima LOVE, moře lásky a krásy i zá-
bava pro celou rodinu – to je už další ročník DERMACOL LOVE DAY, 
který se uskuteční 1. května v Grébovce. Ten i letos nabídne pestrý 
program věnovaný ženám, hýčkání a komplexní péči o tělo i mysl. 
Návštěvníci se mohou těšit na známé tváře televize Prima v čele 
s moderátory akce Evou Hecko Perkausovou a Romanem Šebrlem.

Soutěžní otázka

Kolikátý ročník DERMACOL LOVE DAY 

se letos uskuteční?

a) třetí b) šestý c) sedmý

MODERÁTORY akce budou Roman Šebrle 
a Eva Hecko Perkausová. Foto: Prima
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časopis všech Pražanů

řádková inzerce

 • !!Odvoz starého nábytku na skládku!! 

Vyklízení sklepů, bytů, pozůstalostí atd. 
Naložíme a odvezeme cokoliv. Vše za 
rozumnou cenu. Stěhování-doprava. 
Volejte: 773 484 056

 • POSKYTNEME SÍDLO V PRAZE 
pro SRO, OSVČ od CZK 149 Kč/měsíc. 
www.sidloprofi rmupraha.cz, 
Tel.: 728 991 247

 • ČIŠTĚNÍ KOBERCŮ a sedaček, úklidové 
práce. Profi  přístup, nízké ceny. 
Mobil: 605 750 605.

Požadované datum otisku (zaškrtněte vybrané):

Kupón pro podání řádkové inzerce do titulu NAŠE PRAHA
Cena za inzerát:
Cena 350 Kč je vždy za každých započatých 90 znaků. Řádkový inzerát si 
můžete podat v jedné i více mutacích titulu NAŠE PRAHA. Potom se cena 
násobí počtem zvolených mutací. Zvýhodněná cena 6x 350 Kč (6x 700 Kč nebo 
6x 1050 Kč) platí jen pro zveřejnění inzerátu ve všech mutacích titulu NAŠE 
PRAHA najednou. V případě, že zvolíte opakování inzerátu ve více termínech, 
násobí se cena inzerátu počtem vydání (opakovací slevy neposkytujeme).

Seznam mutací titulu NAŠE PRAHA (zaškrtněte vybrané):
 NAŠE PRAHA CENTRUM NAŠE PRAHA 6 NAŠE PRAHA 9

 NAŠE PRAHA 4 NAŠE PRAHA 7 NAŠE PRAHA 10

 NAŠE PRAHA 5 NAŠE PRAHA 8 

 všechny mutace NAŠE PRAHA (zvýhodněná cena)

Text inzerátu: Text vypište tak, aby písmena, interpunkce i mezery měly vždy svá okna.

Uvedené ceny jsou s DPH. Platí obchodní podmínky. Vyplněný kupón zašlete spolu s dokladem o zaplacení (poštovní poukázka A, výpis z účtu nebo příkaz k úhradě) e-mailem nebo poštou na adresu: 
Český Domov Média House, s. r. o., řádková inzerce, Pod Altánem 99/103, 100 00 Praha 10 Strašnice, tel.: 734 580 087, e-mail: podklady@ceskydomov.cz. V požadovaném termínu otiskneme váš inzerát pouze v přípa-
dě, pokud obdržíme kupón a doklad o zaplacení nejpozději 7 dnů před datem vydání. V opačném případě otiskneme inzerát v dalším vydání titulu. Způsob úhrady: Poštovní poukázka typu A 
nebo převodem na účet: 2110626628/2700, variabilní symbol = vaše IČ nebo telefonní číslo. Fakturační adresa: Český Domov Média House, s. r. o., Pod Altánem 99/103, 100 00 Praha 10 - Strašnice  

Následující informace nebudou zveřejněny, ale vyžaduje je tiskový zákon:
Firma/jméno: ………………….......................................               Tel.: .…………………...….................
Adresa: ………………………....................................        Způsob úhrady: ……………………...…..........
IČ: ..............………..……….       E-mail: ...................……………….     Podpis: ………....……………………..

350 Kč

700 Kč

1050 Kč

NAŠE  PRAHA



26. dubna

17. května

31. května

14. června

28. června

26. července

23. srpna

13. září

27. září

Snažíme se chránit přírodu a být šetrní k planetě. Proto 
i naše noviny jsou tištěny na 100% recyklovaný papír 
a není třeba kácet stromy. Přidejte se k nám a pomozme 
planetě společně. Zapojit se může každý. Neleží někde 
Naše Praha zbytečně na zemi? 

Zvedněte noviny a  dejte je sousedům do  schránky. 

Uvidíte-li noviny někde na ulici, udělejte prosím to samé. Přečtené výtisky nevyha-

zujte, ale dejte je přečíst i známým a sousedům. Jde nám všem o společný cíl, 

abychom se na této planetě cítili komfortně a bezpečně.

Digitální úklid prospěje planetě
ČR - V digitálním světě, podobně jako v životním prostředí, se 
nachází obrovské množství odpadů. Staré e-maily, nepoužívané 
soubory a aplikace, duplikáty fotek, videí... Tento odpad vytváří 
digitální znečištění, které nadále spotřebovává energii, i když jsme 
na něj již dávno zapomněli. Každý rok internet a jeho podpůrné 
systémy vyprodukují 900 milionů tun CO

2
, což je více než roční 

produkce celého Německa.
Rostoucí obavy o spotřebu energie v sektoru informačních a ko-

munikačních technologií a znečištění CO
2
 způsobené nehospodár-

nými digitálními praktikami přivedly iniciativu Let's Do It World 
k zahájení první globální kampaně digitálního úklidu v roce 2020. 
Od té doby se Digital Cleanup Day zúčastnilo 170 různých zemí a cel-
kem 870.000 lidí smazalo téměř 12,7 milionu GB dat, čímž zabránili 
roční produkci přibližně 3169 tun CO

2
. Letos připadl úklidový den 

na sobotu 16. března, ale nezoufejte, nic jste nepropásli. Digitální 
úklid totiž můžete provést třeba ihned po dočtení těchto řádek… (red)
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Nové Volvo EX90
Poprvé v ČR

19. 4. 2024 ve Volvo TUkas Malešice

Volvo TUkas Malešice, 
Černokostelecká 122, Praha 10


